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PROTOKÓŁ NR V/13 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Kujawska 

                                                   15.04.2013 r. 

 

T. Głowski – Zastępca Przewodniczącego Rady Sołeckiej – powitał władze miasta oraz 

zebranych mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 50 mieszkańców, ze względu na brak wymaganego 

kworum wybory uzupełniające nie odbędą się. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

 

T. Głowski – odczytał porządek obrad. Czy są uwagi ? 

Nie zgłoszono. 

Kto za przyjęciem porządku obrad ? 

Wszyscy – za. 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

M. Szewczyk – Sołtys Soł. Kujawska – mieszkańcy otrzymali w dniu dzisiejszym ankiety do 

wypełnienia dot. sołectwa. Ankiety są anonimowe i dot. m.in. propozycji zmian w sołectwie, 

pomysły dot. funkcjonowania sołectwa itp. Wzór ankiety stanowi zał. nr 3 do niniejszego 

protokołu.       

 

Ad. 1. 

B. Frontczak – przedstawiła sprawozdanie z działalności Rady Sołeckiej za 2012 rok, który 

stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

T. Głowski – Czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania ?   

Nikt nie zgłosił. Mieszkańcy przyjęli sprawozdanie jednogłośnie.   

 

Ad.2. 

Z uwagi na brak wymaganego kworum, nie zostały przeprowadzone wybory uzupełniające do 

Rady Sołeckiej Sołectwa Kujawska.  

 

 

Ad. 3. 
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 T. Substyk – Burmistrz Miasta i Gminy – na wstępie wyjaśniła, że Gmina posiada gotową 

dokumentację i pozwolenie na budowę na ul. Lipową (wraz z łącznikiem do szkoły),  

ul. Sosnową, na pozostałą część ul. Kujawskiej i fragment ul. Średniej.  

Gmina ponadto złożyła wniosek o dofinansowanie w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych (jest pozwolenie na budowę oraz stosowna dokumentacja) 

czekamy czy uda się otrzymać dofinansowanie. Z budżetu Gminy nie jest możliwe całkowite 

sfinansowanie tych inwestycji (najważniejsze teraz jest zakończenie najważniejszej inwestycji 

prowadzonej w mieście tj. budowy tunelu). Należy zastanowić się nad zarezerwowaniem 

środków finansowych na utwardzenie ulicy Lipowej, oraz dobrze by było również na  

ul. Sosnową w planie budżetu na 2014 rok. 

Odcinek ul. Kujawskiej w kierunku do krajowej „10” być może uda się wyremontować  

w ramach planowanej w przyszłości budowy drugiej nitki krajowej „10” wraz z powstaniem 

trzech węzłów wjazdowych do Solca, jednym w okolicy Parku Przemysłowego.    

 

Dodała, że na dzisiejszym zebraniu omówione zostaną tematy związane także z: 

- przystąpieniem do opracowania nowej Strategii Miasta i Gminy Sole Kujawski, 

- przekształcenia Miejsko – Gminnej Przychodni Zdrowia, 

- ustawą śmieciową, 

- bezpieczeństwem w Gminie, 

 

Budżet Gminy na 2013 roku: 

- dochody kształtują się na wysokości ponad 97 mln zł, wydatki natomiast kształtują się  

w wysokości ok. 87 mln zł ( plan i założenia w budżecie na 2013 rok). 

 

W dniu 12 kwietnia br. dokonano otwarcia ofert na rekultywację terenów po byłej nasycalni, 

na które Gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości 25 mln zł. Firmy przedstawiły 

stosunkowo niskie ceny ofert, istnieje obawa czy przy tak niskich cenach zaproponowanych  

w przetargu są one w stanie dobrze tę rekultywacje przeprowadzić. Rekultywacja będzie 

przeprowadzona metodą nowatorską, gdzie ściśle określono parametry jakie należy osiągnąć 

m.in. dot. jakości gleby jak i wody.    

Gmina wciąż czeka na zagwarantowane dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego na 

budowę tunelu w wysokości 21 mln zł. Mamy szanse otrzymać je, po złożeniu wraz z innymi 

beneficjentami Studium Wykonalności, co pozwoli na wydzielenie Gminy od pozostałych 

pod względem finansowym, a tym samym umożliwi samodzielne podpisanie przez Gminę 

umowy na dofinansowanie. Aktualnie Gmina zaciąga kredyty i finansuje budowę tunelu ze 

środków własnych budżetu Gminy. 
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Przewidywany termin zakończenia budowy tunelu – koniec sierpnia br. W 2013 r.  

 

Przy pomocy m.in. Ministerstwa Spraw Zagranicznych, Min. Rozwoju Regionalnego oraz 

Europosła Janusza Zemke udało się otrzymać zgodę od Komisarza Unijnego w Brukseli na 

sprzedaż gruntów z I etapu Parku Przemysłowego, mimo tego, że projekt Phare 2001 nie 

został jeszcze zakończony w Polsce.  

Ponadto rozpoczęto budowę 2 budynków socjalnych przy ul. Toruńskiej, oraz budowę sieci 

szerokopasmowej, która pozwoli spiąć ze sobą wszystkie jednostki podległe urzędowi i ułatwi 

przepływ informacji drogą elektroniczną, a w przyszłości dzięki istniejącej sieci będzie 

możliwość założenia monitoringu w mieście.  

Pani Burmistrz zaznaczyła, że wszystkie w.w inwestycje realizowane dzięki dofinansowaniu 

ze środków zewnętrznych oraz z UE. Są to dofinansowania w wysokości 75% lub 80% 

całkowitych kosztów zadania.    

 

Bezpieczeństwo na terenie Gminy: 

Uspokoiła mieszkańców, że napady z użyciem noża, które miały miejsce w ostatnim czasie, 

nie dot. przypadkowych osób. Na terenie Gminy pojawiły się jednak dodatkowe patrole 

policji z Bydgoszczy. W ostatnim czasie obserwujemy wzmożoną ilość sprzedaży alkoholu 

osobom nieletnim i nietrzeźwym. Odbyliśmy spotkanie z przedsiębiorcami sprzedającymi 

alkohol w obecności przedstawicieli policji. Jeśli właściciele nie dostosują się do 

przestrzegania przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania 

alkoholizmowi grozi im odebranie koncesji na okres 3 lat. 

 

C. Ball – Dyrektor Wydziału Utrzymania Miasta UMiG – od 16 kwietnia br. firma Elkajo 

rozpoczyna równanie dróg na terenie Sołectwa Kujawska. 

 

T. Głowski – w związku z powyższym, zwróciła się do mieszkańców o usunięcie 

samochodów z dróg, w celu umożliwienia wyrównywania dróg.  

 

Ponadto przedstawił mieszkańcom informacje dot.: 

Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2014 – 2020 (+):  

Gmina przystępuje się do opracowania nowej Strategii Miasta i Gminy Solec Kujawski na 

lata 2014 – 2020 (+). Zadania, które zostaną ujęte w w/w dokumencie będą miały szanse 

otrzymać dofinansowanie z zew. źródeł finansowych. 

Gmina przygotowuje propozycje zadań do Strategii Miasta i Gminy Solec Kujawski.  
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Do 15 kwietnia br. można zgłaszać kandydatury osób chętnych do pracy w Zespole 

opracowujących nową Strategię.  

Odbywać się będą czynne warsztaty w miesiącu czerwcu i lipcu br. (12 warsztatów). Każdy  

z mieszkańców może zgłosić swoje propozycje do Strategii. Następnie w październiku br. 

planowane jest poddanie projektu Strategii pod konsultacje społeczne. Jeśli mieszkańcy nie 

wniosą uwag, dokument zostanie przedstawiony pod głosowanie Radzie Miejskiej.  

 

Przekształcenie MGPZ: 

Z 1 lipca 2013 r. planowane jest przekształcenie Miejsko – Gminnej Przychodni Zdrowia  

w spółkę z.o.o ze 100 % udziałem Gminy. Reorganizacja przychodni, również kadrowa ma 

wpłynąć na poprawę jakości świadczonych usług. Przekształcenie powinno wpłynąć na 

bardziej elastyczne funkcjonowanie przychodni pod względem finansowym. Dyrektor, 

pracownicy przychodni, rada społeczna oraz rada miejska pozytywnie zaakceptowała 

propozycję przekształcenia.   

 

„Ustawa śmieciowa”: 

Z dniem 1 lipca br. wchodzą w życie nowe zasady gospodarowania odpadami. Do 15 marca 

br. każdy z mieszkańców miał obowiązek złożyć tzw. deklarację śmieciową. Zaapelował, aby 

dopilnować tego obowiązku, gdyż w przeciwnym wypadku Gmina będzie wzywać do 

uregulowania. Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi będzie od 1 lipca br. 

uiszczana kwartalnie na konto Urzędu lub gotówką w kasie UMiG.  

Rada Miejska ustaliła w drodze uchwały stawki opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Stawka podstawowa wynosi 19 zł miesięcznie, od osoby oraz stawka, jeśli 

odpady będą zbierane i odbierane w sposób selektywny w wysokości 9,50 zł miesięcznie, od 

osoby.   

Do 1 lipca br. Gmina w drodze przetargu ma obowiązek wyboru firmy, która będzie 

świadczyć usługi związane z wywozem odpadów. Zachęcił do segregacji odpadów, gdyż w 

przeciwnych wypadku niesegregujący będą podwójnie obciążeni opłatami za wywóz. 

Informacje w jaki sposób segregować odpady zamieszczone są na stronie internetowej, 

dodatkowo niebawem trafią do mieszkańców ulotki informacyjne.   

Jeśli mieszkaniec miał wcześniej podpisaną umowę na wywóz odpadów z inną firmą niż ZGK 

to należy taką umowę wypowiedzieć, natomiast w przypadku ZGK nie ma potrzeby 

wypowiadania umów, ponieważ prezes podjął decyzję, że od 1 lipca umowy na wywóz śmieci 

po prostu przestaną obowiązywać, a zakład nie będzie naliczał opłat i wystawiał faktur.  
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Ad. 4. 

p. Urbaniak – kiedy powstanie wodociąg w ul. Kopernika ? 

 

T. Substyk – to zadanie należące do Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.. Dodała, że 

pociągnięcie wodociągu do kilku posesji to bardzo kosztowna inwestycja. Podobny problem 

występuje w osadach Grodzyna i w Osieku. Może dobrym rozwiązaniem byłoby postawienie 

w tej ulicy hydroforu i rozprowadzenie wody do poszczególnych posesji.  

H. Franaszczuk przekazała Pani Burmistrz MiG nazwiska osób mieszkających przy  

ul. Kopernika.  

 

T. Substyk – dodała, że Gmina posiada dokumentację na ul. Lipową w tym położenie sieci 

wod – kan. wraz z położeniem nawierzchni.  

 

Mieszkaniec – coraz więcej osób buduje się przy ul. Młyńskiej, kiedy przewidziane jest 

utwardzenie ul. Młyńskiej ?  

 

C. Ball – na ul. Młyńskiej zostanie niebawem nawieziony tłuczeń. 

 

T. Substyk – w okolicach ul. Młyńskiej Gmina niedawno przeprowadziła scalenie gruntów, 

teraz we wszystkich głównych ciągach komunikacyjnych powinny zostać poprowadzone 

wszystkie media. ZGK obecnie przeprowadza wymianę sieci wod – kan. w centrum miasta.  

W tym rejonie ulic – w przyszłości.  

 

p. Bolszakow – zgłosił problem nieoświetlonego odcinka ulicy Unii Europejskiej.  

 

p. Woźniacka – czy Gmina w jakikolwiek sposób monitoruje ile i jakie są pospisywane 

umowy na wywóz odpadów z właścicielami domków jednorodzinnych ?  

W lesie zaobserwować można coraz większa ilość wyrzucanych śmieci. 

 

T. Substyk – wprowadzenie jednego wspólnego podatku, który obejmie w równym stopniu 

wszystkich mieszkańców naszego miasta, ma z czasem doprowadzić do wyeliminowania tzw. 

„dzikich wysypisk”. Nie będzie się opłacało wyrzucać śmieci do lasu, czy podrzucać 

sąsiadom.  

 

C. Ball – kto nie złożył jeszcze deklaracji, zostanie przez Gminę wezwany do dokonania tego 

obowiązku. Gmina postara się dotrzeć do każdego mieszkańca.  
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p. Bolszakow – w jaki sposób segregacja odpadów będzie kontrolowana w blokach ?    

 

C. Ball – będzie to monitorowała firma, która wygra przetarg na odbiór odpadów. Mają swoje 

sposoby.  

 

B.Frontczak – prośba o postawienie koszy na śmieci w ulicach w rejonie Parku 

Przemysłowego oraz w ul. Kujawskiej i ul. Parkowej.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – poinformował, że w tym tyg. nastąpi w mieście zmiana 

organizacji ruchu m.in. firma Eurovia zamyka ul. 22 Lipca. Ponadto zamknięta zostanie ul. 23 

Stycznia, na odcinku od ul. Piastów do ul. Bydgoskiej. Zostanie też zamknięty przejazd 

kolejowy w ul. Kujawskiej, o terminie mieszkańcy zostaną poinformowani.  

 

p. Bolszakow – kto jest właścicielem wysypiska śmieci w Przyłubiu ?  

 

T. Substyk – odpowiedziała, że jest to gminne wysypisko, zamknięte. Gmina ma opracowany 

projekt rekultywacji tego wysypiska. Chcemy wystąpić do WFOŚiGW, w ramach 

ogłoszonych programów o dofinansowanie do tej inwestycji.  

Dodała, że Gmina uczestnicy w międzynarodowym projekcie HOMBRE, która zajmuje się 

przywracaniem terenów zdegradowanych, poprzemysłowych – środowisku. Są to tzw. 

brownfieldy. Uczestniczymy w projekcie, bo chcielibyśmy zrekultywować wszystkie tereny 

zdegradowane na terenie naszego miasta.  

 

Mieszkaniec – Czy powstanie market na Osiedlu Toruńskim ?   

 

T. Substyk – właściciele marketów nie są zainteresowani postawieniem marketu na Osiedlu 

Toruńskim, mimo, że Gmina ma pod budowę marketu przygotowany teren.  

 

p. Ojczenasz – z pozyskanych informacji, wie, że właściciel niszczejącego pawilonu na 

Osiedlu Toruńskim rozpocznie niebawem remont tego budynku i powstanie w tym miejscu 

mały market.  

 

T. Głowski – zachęciła mieszkańców do zapoznania się z ulotkami dot. ochrony jeży. 

Zwrócił się z prośbą do mieszkańców, aby zwracali uwagę na małe, chore jeże i kontaktowali 

się z nim osobiście albo z Panią B. Woźniacką, która opiekuje się jeżami.  
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M. Szewczyk – prośba do mieszkańców o wypełnienie ankiet. Dodała, że Rada Sołecka 

planuje zorganizować konkurs między sołectwami w Nordic Walking.   

 

S. Grzegorzewska – Czy będzie kursował PKS w ul. Kujawskiej ? 

 

C. Ball – temat znany Gminie, kiedyś tam kursował PKS. Gmina wystosowała kilka pism do 

przewoźników w tej sprawie. Przewoźnicy odpowiadali, że nie opłaca się kursować w tym 

rejonie miasta. Być może komunikacja miejska ulegnie poprawie wraz z rozpoczęciem 

funkcjonowania szybkiej kolei.  

 

p. Urbaniak – Czy zamknięty zostanie przejazd kolejowy od ul. Kopernika w kierunku 

posesji Państwa Szczęsnych ? 

 

C. Ball – potwierdził, że w ramach szybkiej kolei, PKP likwiduje tego typu przejazdy 

kolejowe.  

 

Zebranie zakończono o godz. 18.45. 

 

 

                                          Zastępca Przewodniczącego Rady Sołeckiej 

                                          Tomasz Głowski 

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska      
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